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IDRÆTSUDVALGSMØDE 

Aarhus Universitets-Sport, Studenternes hus, Frederik Nielsens Vej 4, Byg. 1420,  

8000 Aarhus C, www.aus.au.dk, E-mail: kommunikation@aus.au.dk 

 
Mødedato: 29-10-2024 kl. 17.30 
 
Mødelokale: Lokale M2.1 
 
Indkaldte: Erik Meineche Schmidt (Formand), Rasmus Wrang Andresen (Lommeulken), 
Mathilde Paustian (ASG) Sara Hai Abildtrup (ASV), Anders Vang Bjerrum (Aarhus 
Adventure).  
 
Suppleanter: Asbjørn Ravn Rasmussen (ASC), Casper Lund Pedersen (AUS Basket) 
 
AU-Sport: Johan Obenhausen Selmer, Kathrine Lysdahl, Ronja Engstad Poulsen 
 
Fraværende: Sara Hai Abildtrup (ASV), Rasmus Wrang Andresen (Lommeulken), Asbjørn 
Ravn Rasmussen (ASC) og Casper Lund Pedersen (AUS Basket).  
 
Dagsorden 
 
Formalia 

1. Godkendelse af dagsorden.  
2. Godkendelse af referat fra sidst.  

 
Information 

1. Status på DSFI v. Johan og Ronja 
a. Johan har set økonomien, men det er stadig ikke helt på plads.  

i. Efter hensættelser til uforudsete udgifter er der ca. 300.000 kroner til 
deling med Studenterrådet som overskud. 

b. Fremtidig struktur for DSFI  
i. Der overvejes en ny struktur, hvor DSFI organiseres som en styregruppe 

med tre repræsentanter fra Studenterrådet og én fra AU-Sport. 
Dermed vil der ikke kun være én projektleder, men flere 
projektkoordinatorer.  Formålet er at skabe en mere 
samarbejdsorienteret ledelse.  

1. Johan (AU-Sport) spørger IU, om de har ideer til, hvordan det 
skal foregår.  

a. Johan nævner selv, at Studenterrådet foreslår et tættere 
samarbejde mellem Studenterrådet og AU-Sport i 
forløbet op til DSFI ved eksempelvis at samle et kontor til 
dem, der er ansat til at varetage DSFI.  
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b. Tidligere havde Studenterrådet større frihed, men efter 
underskuddet i 2022 ønsker vi en tættere overvågning af 
aktiviteter.   

2. Erik (formand) påpeger, at vi har en nedskrevet aftale med 
Studenterrådet, der ret præcist viser, hvad der skal ske omkring 
DSFI.  Den bliver dog sjældent overholdt og måske vi skal starte 
med at kigge der. Det lyder som om, at Studenterrådet kommer 
til at føre 4-1på mandater og hvorvidt det falder til vores 
interesse, kan være svært at gennemskue.  

a. Johan (AU-Sport) nævner, at Studenterrådet nok under 
alle omstændigheder har planer om at lave deres DSFI 
struktur om.   

b. Johan (AU-Sport) nævner, at det handler fra vores side 
om at finde ud af, hvordan vi passer ind i den nye 
struktur uden, at vi går på kompromis med det vi gerne 
vil med særligt idrætsdagen til DSFI.  

3. Mathilde (ASG): Vil det give mening at ansætte en ekstra fra 
AU-Sport ind i DSFI? 

a. Johan (AU-Sport) Nej ikke umiddelbart. Vi kører en lidt 
anden struktur hos os i AU-Sport i forhold til, hvordan de 
gør det i Studenterrådet. Johan (AU-Sport) er ikke så 
bekymret for, at vi er i ”undertal” i en mulig ny struktur. 
Han frygter ikke at der kan forekomme nedstemninger.  

ii. Johan (AU-Sport): Der vil ikke blive truffet nogle endegyldige 
beslutninger endnu, men vi ville lige informere jer i IU omkring nogle 
af de mulige tanker for den nye struktur.  

iii. Erik (formand) påtaler en bekymring om, at hvis ikke der er én, der har 
ansvaret, så er der ingen, der har ansvaret.  

1. Ronja (AU-Sport): Vi mener, at det giver mening at tage et 
møde mellem os i AU-Sport inklusiv Erik (formand) og Nikolaj 
(Kontorchef) fra Studenterrådet.  

a. Der bliver stablet et sådant møde på benene i den 
nærmeste fremtid og så vender Johan og Ronja (AU-
Sport) tilbage til IU med en mulig ny struktur for DSFI.  

2. Information vedrørende nyt muligt samarbejde med Aarhus Fremad Atletik v. Johan 
og Ronja  

a. Der har i mange år været en efterspørgsel fra de studerende efter en 
løbeklub i AU-Sport. 

b. Ronja og Johan (AU-Sport) har haft to møder med Aarhus Fremad Atletik 
angående et nyt samarbejde. Har talt både bredt og mere konkret med dem 
om, hvad et muligt samarbejde kunne være. F.eks. at de starter noget løb en 
gang i ugen med afgang fra vores kontor med en træner, hvor studerende er 
velkomne.  

i. Johan og Ronja (AU-Sport) mærker, at Aarhus Fremad Atletik gerne vil 
lægge noget energi i det og tilbyde eksempelvis 
træningsprogrammer og opvarmning i forbindelse med AU RUN.  
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c. Aarhus Atletik Fremad er generelt åbne over for forskellige måder at opstarte 
dette samarbejde på.  

d. Erik (formand): Hvis det er noget vi vælger at gå videre med, skal vi finde ud 
af hvordan det organisatorisk kan give mening. Kan vi starte med at have et 
møde med dem omkring, hvad der skal til for at drive en løbeklub?  

e. Johan og Ronja (AU-Sport) følger op med Aarhus Fremad Atletik og 
opdaterer IU på næste møde.  

 
3. Plan for formandsmødet tirsdag d. 19. november v. Kathrine.  

a. Der sendes dagsorden og information ud til klubberne tirsdag d. 12. 
november, hvor der også er tilmeldingsfrist.  

b. Program  
i. Mad og drikke 
ii. Orientering om relevante emner 
iii. Rundt om bordet: Status fra klubberne 
iv. Reminder om at sende kontaktinformation på formand og bestyrelser 
v. Opfordring til overvejelser om, hvordan AU-Sport kan blive mere 

synlige i og for klubberne.  
 

 
Diskussion/beslutninger 
 
 
Afrunding 

1. Eventuelt  
2. Næste IU-møde 

a. Tirsdag d. 3. december kl. 17.30.  
 

 
  


